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Column 

 

 
Maart roert z’n staart. Dit spreekwoord is dit jaar meer dan gebruikelijk van toepassing. We 
hebben ongeveer alle jaargetijden in één maand langs zien komen. Alleen aan een flinke 
vorstperiode heeft het ontbroken. Veel regen, zeker de laatste weken. De natuur ontwaakt 
nu in hoog tempo. Veel struiken laten dikke groene knoppen zien en de magnolia is al bijna 
uitgebloeid. De holenduifjes koeren er op los, en het eerste jong is al bijna zover dat het zijn 
veilige nest kan verlaten. De lammetjes zitten nog warmpjes binnen, maar ook daar zal snel 
verandering in komen. Ook wij mensen komen weer meer in beweging en trekken er op uit. 
Soms functioneel, bijvoorbeeld om zwerfvuil op te ruimen, of om boodschappen te doen, 
vaak ook voor pure ontspanning en om te genieten van het mooie landschap en de natuur. 
Onlangs is het grote insectenhotel langs het Loobrinkerpad geplaatst dat de gemeente aan 
de vrijwilligers van de klompenpadwerkgroep had aangeboden. Een heel mooi gebaar. Een 
paar hommels waren de ruimtes al aan het verkennen. 
 
Over een paar weken, op maandagavond 24 april staat de jaarvergadering van Emster 
Belang in de planning. In deze nieuwsbrief vindt u de agenda en relevante stukken.   
De bestuursleden die hun termijn er op hebben zitten, zijn herkiesbaar. Dus in dat opzicht 
weinig spannends. Toch doen we een oproep om vers bloed. Dat brengt weer nieuwe 
inspiratie en ideeën.  
 
De afgelopen maanden hebben we binnen het bestuur gesproken over onze 
aandachtsvelden, rol-  en taakverdeling. Dat was de laatste jaren wat verwaterd en leidde er 
toe dat onderwerpen niet duidelijk bij vaste personen belegd waren en 
bestuursvergaderingen vaak langer duurden dan wenselijk. Dit hebben we nu weer op de rit, 
met vaste, duidelijke aanspreekpunten vanuit het bestuur. Hier komen we 24 april op terug. 
Ook hebben we er voor gekozen om een paar posten te rouleren. De functie van secretaris 
(nu nog Dorothee Gorter) wordt overgedragen en over een paar bestuursleden verdeeld. 
Dorothee stopt volgend jaar, na meer dan 30 jaar, met haar bestuurswerk voor Emster 
Belang en op deze wijze kan ze haar opvolgers nog wat inwerken. Sjoerd Bokma draagt het 
voorzitterschap over aan Gert Pannekoek en blijft als bestuurslid voor Emster Belang actief. 
 
We hebben trouwe leden, veel vrijwilligers, een enthousiast bestuur, een gezonde financiële 
basis, maar we zien wel dat de gemiddelde leeftijd van onze leden stijgend is. We zijn trots 
dat we Emst mogen vertegenwoordigen en onder de aandacht kunnen brengen, maar we 
vragen ons ook af of onze rol naar de toekomst toe hetzelfde zal moeten blijven. We missen 
in ons ledenbestand veel jonge aanwas en nieuwe Emsternaren. Is dat wenselijk?  Ons idee 
is om hier na de zomer mee aan de slag te gaan. Het is serieuze materie. Tijdens onze 
jaarvergadering willen we kort bij u polsen wat u hiervan vindt en of u er ook ideeën over 
heeft hoe we dit aan kunnen pakken.  
 
We zijn erg blij dat we na het formele deel van de jaarvergadering Henri Slijkhuis van de 
Bekenstichting bereid hebben gevonden om ons mee te nemen in de historie van de Emster 
sprengen en beken en de wetenswaardigheden daarover die de Bekenstichting onlangs 
heeft opgetekend. Henri kan daar zeer boeiend over vertellen. Verder zal hij ons ook 
meenemen naar de website “geschiedenisvanemst.nl” waarin de geschiedenis van Emst en 
zijn omgeving, de oude boerderijen en bijzondere plaatsen in zijn vastgelegd. Beide 
projecten zijn gerealiseerd met steun van het Ebbenhuisfonds. Het belooft een mooie en 
informatieve “tweede helft” van onze jaarvergadering te worden!  
 
Het bestuur wenst u weer veel leesplezier en verwelkomen u graag op 24 april in De 

Hezebrink! 
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Uitnodiging   

  

Algemene Ledenvergadering Emster Belang  
 

Maandag 24 april 2023 in de Hezebrink  

  

Aanvang 20.00 uur  

  

Agenda  

   

1. Opening, mededelingen  

  

2. Notulen van de jaarvergadering van 14 juni 2022  

  

3. Jaarverslag 2022 

  

4. Financieel verslag 2022 

  

5. Verslag kascommissie en benoeming nieuw lid kascommissie  

   

6. Bestuurssamenstelling  

Aftredend en herkiesbaar Sjoerd Bokma en Petra Brummel 

Tegenkandidaten kunnen zich tot aanvang van de jaarvergadering melden bij het bestuur 

 

7. Benoeming voorzitter van het bestuur 

 

8. Wensen en knelpunten 

 

Pauze  

 

 

Wat weet u van de historie van Emst?  

Henri Slijkhuis zal u meenemen op de visuele tijdreis door het landschap van Emst. 

 

Henri heeft als historicus heel veel kennis van Emst en kan daar zeer boeiend over vertellen. 

Het belooft een prachtige lezing te worden vol van historie, verbazing en herkenning.  

 

In Emst en omgeving vindt u een bijzonder landschap. U kunt als het ware een visuele 

tijdreis door onze geschiedenis maken en daarin sporen ontdekken van de prehistorie (3000 

voor Chr.-150 na Chr.), middeleeuwen (500-1500), nieuwe tijd (1500-1870) en nieuwste tijd 

(1870-heden). Het landschap bevat veel overblijfselen uit vervlogen tijden. Zo zijn er 

grafheuvels, een urnenveld en een celtic field uit de prehistorie en uit latere tijden enken, een 

schapenwasplaats, wildkeringen, kronkelende landwegen, extensief gebruikte wei- en 

bouwlanden en voormalige vijvers van een viskwekerij. De Nijmolense Beek en de 

Smallertse Beek ontstaan aan de westkant van Emst. De Nijmolense Beek heeft gegraven 

sprengen. Deze sprengen zijn in de zeventiende eeuw gegraven om extra water in de beek 

te krijgen voor de aandrijving van meerdere watermolens. De Smallertse Beek wordt gevoed 

door kwelwater. Deze beek heeft verschillende stroompjes, die pas vlak voor de bebouwde 
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kom van Emst tot een beek samenvloeien. Door de waterhoeveelheid in deze beek en het 

hoogteverschil in het landschap is het mogelijk geweest om aan de Smallertse Beek ter 

hoogte van de huidige viskwekerij ’t Smallert twee papiermolens door waterkracht aan te 
drijven. De beide beken zorgen voor prachtige natuur.  

Doordat in Emst geen ruilverkaveling heeft plaatsgevonden is het landschap nooit op grote 

schaal veranderd en heeft het veel van zijn oorspronkelijke karakter behouden.   

Als onderdeel van de presentatie zal Henri u ook verhalen vertellen over de 

bewonersgeschiedenis van de boerderijen en bijzondere locaties. De werkgroep 

plattelandsgeschiedenis van Emst verzamelt van veel objecten de geschiedenis, die soms 

terug gaat tot de late middeleeuwen.  

 

In het huidige landschap van Emst zijn veel van de historische overblijfselen zichtbaar via het 

Emster Bekenpad. Via deze wandel- of fietsroute valt dit te zien en te beleven. Via de 

website van de Bekenstichting is de Bekenpadgids te bestellen of de flyer met de route gratis 

te downloaden.  

Op de website “De geschiedenis van Emst” staat heel veel over de bewonersgeschiedenis, 
boerderijen en bijzondere locaties. Beide initiatieven werden mede mogelijk gemaakt met 

een subsidie uit het Ebbenhuisfonds van het Emster Belang.   
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Concept-Notulen jaarvergadering Emster Belang 14 juni 2022 in de Hezebrink 

 

Afwezig met kennisgeving: de familie Jansen en Petra Brummel,  

Aanwezig waren: 21 stemgerechtigde leden en  2 belangstellenden. 

 

1. Welkom 

De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen ondanks het mooie weer van 

harte welkom. 

 

2. Concept notulen jaarvergadering van 12 oktober 2021.  

Nadat deze per pagina zijn doorgenomen, worden ze ongewijzigd vastgesteld. 

 

3. Jaarverslag 2021 

Vastgesteld zonder aanvullingen. 

  

4. Financieel verslag 2021 

Het jaar 2021 geeft een enigszins vertekend beeld omdat niet betaalde contributiegelden 

over 2019 en 2020 alsnog zijn opgehaald. Het resultaat is een positief saldo van 

€ 1.689,25. 
Het overzicht van de besteding van de Ebbenhuisgelden wordt doorgenomen. Ook geeft 

de penningmeester aan waaraan de grote bedragen zijn uitgegeven. 

 

5. Verslag kascommissie en benoeming nieuw lid kascommissie 

Chris Mulder en Monique Beumer hebben op 10 mei de boeken gecontroleerd. De 

boekhouding zag er goed uit en Chris Mulder stelt voor het bestuur décharge te verlenen 

voor het gevoerde beleid. Hetgeen bij acclamatie werd geformaliseerd. 

Jan Otto Jansen wordt bedankt voor zijn inzet als lid van de kascommissie. 

Als nieuw lid wordt benoemd Jan Huis in ’t Veld. 
 

6. Bestuurssamenstelling  

Aftredend en herkiesbaar zijn mevrouw Yolande Klomps en de heer Aart Vos. Zij worden 

bij acclamatie herkozen. 

Marjan Reurts heeft een paar keer de bestuursvergaderingen bijgewoond en heeft aan 

de hand van deze ervaringen aangegeven tot het bestuur te willen toetreden.   

Bij acclamatie wordt Marjan benoemd tot bestuurslid. 

Verder is besproken dat we een spannende periode tegemoet gaan, zoals bijv. de 

energie levering en de F50 . De WBTR zal volgend jaar aan de orde komen met 

voorstellen tot statuten wijziging om te voldoen aan deze wet. Het handboek Goed 

Besturen zal waarschijnlijk ook volgend jaar aan de orde komen. 

De Klompenpaden floreren als nooit gedacht. Het buitengebied heeft zeker een impuls 

gekregen door deze activiteiten.  

De Hoofdweg: een aantal dingen lopen nog steeds niet goed. Dit blijft onze voortdurende 

aandacht vragen en is nog continue in ontwikkeling. Op een vraag waarom geen 

flitspalen wordn geplaatst wordt uitgelegd dat dit in Gemeente Epe nergens aan de orde 

is omdat het aantal ongevallen beperkt is.  
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7. Wensen en knelpunten 

Het stuk van het Klompenpad dat langs de Pollenseveenweg loopt is nu buiten het hek 

gesitueerd. In het oorspronkelijke plan zou het binnen het hek liggen. Echter, dit toch vrij 

lange stuk vraagt dan ook om onderhoud. Besloten is om het te laten zoals het er nu bij 

ligt. Het Klompenpad heeft sowieso relatief weinig geasfalteerde stukken. 

Arnoud Riphagen vraagt wat doet Emster Belang om de jeugd te trekken. De jeugdigen 

geven aan  te druk te zijn en voelen zich historisch minder verbonden met Emst.  

 

De voorzitter sluit hierna het formele gedeelte van de jaarvergadering af en dankt iedereen 

voor hun inbreng. Door de voorzitter wordt gevraagd om ideeën voor het 75 jarig bestaan 

van Emster Belang. Er komen echter geen concrete ideeën naar voren.  

 

Pauze 

 

Notaris Jan Stelwagen van kantoor Ridderhof en Stelwagen krijgt het woord. Hij zal ons 

bijpraten 

over veranderingen in het notarisvak. Met name de volgende 4 onderwerpen worden 

besproken: 

1. Erfrecht: wat is van belang: (na 2003) 

2. Het levenstestament 

3. Schenken 

4. Overdragen van woning met mantelzorgsituatie 

 

1. Nu (na 2003)  gaat de erfenis automatisch naar de langst levende. Vruchtgebruik van 

de erfenis is nog steeds van toepassing,  De WOZ-waarde is belangrijk bij erven.  

Zorginstellingen: de eigen bijdrage is gebaseerd op de omvang van het vermogen 

(box 3). Testamentair is dit goed te regelen. 

Bij een testament is het goed dit eens in de 4 jaar na te lopen of het nog steeds 

voldoet aan de wensen en of het wettelijk nog goed in elkaar steekt.  

 

2. Het levenstestament 

Bij wilsonbekaamheid wordt in dit testament geregeld wie beslissingen – met name 

op financieel  en medisch gebied – kan en mag nemen. Dit stopt automatisich bij 

overlijden. 

Deze volmacht kan te allen tijde herroepen worden. 

 

3. Schenken 

Bij notariële akte kan op papier geschonken worden.  

Rente over het bedrag moet wel betaald worden  

  

4. Overdracht 

Een bstaand gebouw mag worden verbouwd tot mantelzorgwoning 

Bij beëindiging moet de woning teruggebracht worden tot de oorspronkelijke staat. Zo 

moet de keuken eruit gehaald worden. 
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Jaarverslag 2022 

 
In 2022 heeft het bestuur 7 maal. 
In dit jaar is Marjan Reurts toegetreden tot het bestuur. 
Het jaar 2022 heeft grotendeels in het teken gestaan van het niet verkiesbaar zijn van de 
secretaris per 2024. Daartoe is Spectrum (een organisatie die zich bezig houdt met het 
begeleiden van niet overheidsinstanties) ingehuurd om dit proces te begeleiden 
 
Het bestuur is nog steeds betrokken geweest bij de Klankbordgroep Snelle Fietsverbinding 
Apeldoorn/Epe (F50). In de nieuwsbrieven is hier uitgebreid aandacht aan besteed.  
Ook is overleg geweest met de gemeente over knelpunten met betrekking tot de Hoofdweg. 
Het bestuur is aanwezig geweest bij de bevestigingsdienst van de nieuwe dominee van de 
Hervormde Kerk in Emst. 
We hebben kennis gemaakt met de gebiedsregisseur (Linda Brouwer) en degene die zich 
bezig houdt met Emst (Margriet Sollie). 
 
Het Ebbenhuisfonds is daadwerkelijk in gang gezet. Eén aanvraag heeft de criteria glansrijk 
doorstaan. Twee andere aanvragen naderden het eindstadium, waarbij 1 afwijzing de 
Schaapskooi. Niettemin heeft het bestuur van E.B. gemeend hen een tegemoetkoming van 
euro 1.000,00 te verlenen voor hun medewerking aan de dauwtraproute van de 
Ondernemersvereniging.  
Goedgekeurd zijn de projecten met betrekking tot het opstarten van een website over de 
historie van Emster onroerend goed en het aanpakken van een route langs Emster sprengen 
en beken. 
De goedkeuring is verleend voor de aanvraag van OBS De Sprenge voor de aanleg van een 
blote voetenpad. 
 
De inning van de contributie is weer op gang. 
Dit jaar is de Nieuwsbrief weer 2 maal verschenen.  
 
 
Samenstelling van het bestuur op 31 december 2022: 
 
               aftredend            sinds 
Sjoerd Bokma    voorzitter   2023  27-05-2003 
Petra Brummel-Stegeman  lid   2023  23-10-2021 
Dorothee Gorter   secretaris  2024  02-03-1993 
Yolande Klomps   penningmeester 2025  29-03-2017 
Gert Pannekoek   vice voorzitter  2024  23-04-2015 
Aart Vos    2e penningmeester 2026  29-03-2016 
Jacob Mosterd   2e secretaris  2024  27-03-2018 
Marjan Reurts    lid   2025  14-06-2022 
 
 
De kascommissie bestaat uit Chris Mulder, Monique Beumer en Jan Huis in ‘t Veld. 
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Ebbenhuisgelden 

Op dit moment zijn bijna alle beloofde donaties afgehandeld. Van één school moeten nog 
concrete plannen ingediend en afgerond worden.  

Het goedgekeurde project waar in de vorige nieuwsbrief over werd gesproken, betrof het 
Emster Bekenpad, van de Stichting tot Behoud van de Veluwse Sprengen en Beken; de 
Bekenstichting. 

Het Emster Bekenpad is een belevingspad langs de Emster beken; een gecombineerde 
fiets- en wandelroute langs de stroomgebieden van de Smallertse en Nijmolense beek.  

De Bekenpadgids is te bestellen bij info@sprengenbeken.nl 

Daarnaast is dit jaar de donatie aan OBS de Sprenge afgerond in de vorm van het plaatsen 
van een klimtoestel op hun vergroende schoolplein, waar o.a. een waterpomp, speelheuvel, 
buitenlokaal en moestuin worden gerealiseerd. 

Prachtig initiatief, waar het Emster Belang graag aan heeft bij gedragen! 

Yolande Klomps 

  

mailto:info@sprengenbeken.nl
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Hoofdweg 
 
Zoals in de Nieuwsbrief van december 2022 geschreven, is er nog steeds onvrede over de 
Hoofdweg. Er wordt o.a. te hard gereden, er zijn onveilige oversteekplaatsen en het 
transformatorhuisje aan de Vaassenseweg belemmert het uitzicht en staat veel te dicht op 
het fietspad. 
 
Het Emster Belang en andere betrokken partijen hebben meerdere malen overleg gevoerd 
met de verkeersdeskundige van de gemeente Epe, Arnoud van de Vrugt. 
Arnoud heeft de knelpunten, wensen en ideeën inmiddels in kaart gebracht en 
gepresenteerd. Hierbij was ook extern verkeersdeskundige Janine betrokken. 
De aanwezigen konden zich vinden in het voorstel en deze zal ter goedkeuring worden 
voorgelegd aan de raad. 
 
Binnen afzienbare tijd zal voor de Hoofdwegbewoners een "inloop-dag" georganiseerd 
worden en wordt de uitkomst gepresenteerd. Als eerste zal het transformatorhuisje verplaatst 
worden waar inmiddels de voorbereidingen al voor in gang zijn gezet. 
Het streven van ieder is om dit jaar een "klap met de hamer" op de veiligheidsmaatregelen  
te geven zodat de Hoofdweg op korte termijn overzichtelijker en veiliger wordt. 
 

 
Marjan Reurts 
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Beste dorpsgenoten,  

 

Wij, als bestuur van het Emster Belang, willen jullie vragen om eens na te denken over het 

volgende:  

 

1. Hoe zien jullie de rol van het Emster Belang en wat verwachten jullie van het Emster 

Belang? 

 

2. Is het Emster Belang nog nuttig?   

 

We willen heel graag antwoord op deze vragen en willen daar in het kort op terugkomen in 

onze Algemene Ledenvergadering op 24 april a.s. 

  

Wij horen ook graag van onze leden ideeën of wensen die een bijdrage kunnen leveren aan 

de leefbaarheid in ons dorp.   

Wij zouden ook graag nieuwe leden erbij krijgen om met een grote achterban een nog 

sterkere vuist te kunnen maken.  

Het idee van ons is, om in het najaar van 2023, een soort dorpsbijeenkomst te organiseren. 

Ten eerste omdat het Emster Belang 75 jaar bestaat en om jong en oud meer bij elkaar te 

brengen. 

Verder hopen we dat u dan met ideeën komt voor Emst waar wij als Emster Belang een rol in 

kunnen spelen.  

Te denken valt aan thema’s met betrekking tot “wonen”, “verkeer en veiligheid”, “zorg en 
voorzieningen”, “buitengebied”, “Hezebrink” en projecten voor het Ebbenhuisfonds.  
 

U kunt deze ook nu al mailen naar Marjanreurts@gmail.com, of het op Hoofdweg 65 in de 

brievenbus doen.  

 

Met vriendelijke groeten,  

Marjan Reurts  
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Zwerfvuil opruimen  

 

Op zaterdag 18 maart jl. werd de landelijke “opschoondag” georganiseerd. Op deze dag 

wordt in heel Nederland door vrijwilligers zwerfvuil opgeruimd. In de gemeente Epe is de 

organisatie van deze activiteit in handen van het Vlinderhuis en het Emster Belang 

coördineert dit al enige jaren voor Emst.  

Om 9.30 uur werden de vrijwilligers ontvangen in de Hezebrink met een kopje koffie en 

appeltaart. Nadat de routes waren verdeeld, ging men, gewapend met grijp-stokken en 

vuilniszakken op weg. Het weer en de sfeer waren goed. 

Deze keer was de groep vrijwilligers in Emst uitgebreid met een aantal mensen van buiten 

het dorp. Heel bijzonder dat er zes vrijwilligers, allemaal uit de omgeving van Staphorst, in 

Emst kwamen zwerfvuil opruimen. Ik hoor u zeggen: waarom dan?  

 

Eén van de mannen uit Staphorst heeft onlangs een huis gekocht in Emst. Om zich direct 

dienstbaar te stellen en het dorp en haar inwoners wat beter te leren kennen, heeft hij 

besloten wat vrienden uit te nodigen om samen mee te doen aan de “opschoondag”. De 
vrienden uit Staphorst mochten na de middag ook nog helpen met de verbouwing van het 

gekochte huis. Wij hopen dat de verbouwing snel klaar is zodat de woning spoedig 

betrokken kan worden. Zulke nieuwkomers zijn meer dan welkom in Emst!! 

 

Helaas was de “vangst” van afval ook deze keer weer enorm groot. Het is moeilijk te 

begrijpen waarom mensen het kennelijk normaal vinden hun afval gewoon achter te laten op 

straat, plein of in de natuur. Opvallend was dat er minder plastic flesjes in de berm lagen. Dit 

zal te maken hebben met de invoering van statiegeld. Per 1 april geldt dit ook voor blikjes, 

hopelijk met hetzelfde effect. Wij hebben respect voor al die vrijwilligers die bereid zijn al het 

afval op te ruimen. Wij bedanken dan ook allen die zich deze ochtend beschikbaar gesteld 

hebben. Emst is weer een stukje schoner en mooier! Houden zo!!  

 

Ankie Lammers 
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Klompenpadnieuws  

 

In de vorige Nieuwsbrief hebben wij trots en verheugd het “insectenhotel” laten zien dat wij 

geschonken hebben gekregen van de Gemeente Epe. Wij hebben daarbij vermeld dat het 

niet het originele model was maar een tijdelijk exemplaar. Aan het definitieve hotel werd 

destijds nog gewerkt door HartRaad uit Vaassen.  

 

Op donderdag 16 maart jl. was het zover! Het tijdelijk hotel werd door de medewerkers van 

HartRaad vervangen door een prachtig nieuw bouwwerk. Waren wij al heel blij met het 

tijdelijk hotel, het nieuwe insectenhotel overtreft alle verwachtingen. Het is gebouwd van 

streekeigen hout en de inhoud bestaat uit diverse natuurlijke materialen. Ook zijn er in de 

vakken stenen geplaatst die ervoor zorgen dat de warmte langer behouden blijft. Een dikke 

pluim voor de makers van dit mooie insectenhotel waar wij direct vijf sterren aan hebben 

gegeven. 

  

Langs deze weg willen wij als werkgroep Klompenpaden de Gemeente Epe nogmaals 

hartelijk bedanken voor het mooie geschenk.   

Wij hopen dat vele wandelaars het insectenhotel komen bewonderen. Het is geplaatst langs 

het Loobrinkerpad op terrein van Landgoed de Emsterhof. 

 

Ankie Lammers 

Werkgroep Klompenpaden  

 

Zoek  de  verschillen  


